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PROTOKÓŁ nr XXII/2020 

z przebiegu XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 25 września 2020 r. w godz. od 13:00 do 14:30 

w Mickiewiczowskim Centrum Turystycznym w Żerkowie 

 

W obradach uczestniczyli: 
 

Radni Rady Miejskiej Żerkowa: na początku sesji uczestniczyło 13 radnych na ogólny stan 15 

radnych, w trakcie obrad na sali pojawił się nieobecny radny - zg. z  listą obecności /  

zał. 1. 

Nieobecni radni: radny Grzegorz Andraszak , radny Przemysław Matan – pojawił się w trakcie 

obrad sesji 

Sołtysi    -  zg. z lista obecności /zał. 2 

Zaproszeni goście  - zg. z lista obecności /zał. 3 

 

W związku z wprowadzonym stanem epidemiologicznym porządek obrad XXII sesji Rady 

Miejskiej Żerkowa, wraz z zaproszeniem, przekazano radnym drogą elektroniczną oraz 

zawiadomiono radnych telefonicznie. 

 

Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności 

Zgodnie z § 34 Statutu Gminy Żerków, Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Wojciech 

Gałązka o godz. 13:00 otworzył XXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał radnych oraz 

wszystkich obecnych na sali  stwierdzając że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 

13 radnych, zatem Rada jest władna  podejmować prawomocne decyzje.  

 

Punkt 2 – Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad o następującym brzmieniu: 

 

Porządek obrad XXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XX i XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XX i XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 

5. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu; 

2) określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Żerków na rok szkolny 2020/2021; 

3) zmiany uchwały Nr XX/136/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 stycznia 2017 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej; 

4) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy 

nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 

rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 

zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy 

Żerków; 

5) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków; 

6) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

7) utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Dobieszczyźnie; 
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8) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2020 r.; 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata  2020-2026. 

6. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku. 

7. Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

8. Inne sprawy. 

9. Zamknięcie obrad sesji.    

 

Przewodniczący po przedstawieniu porządku obrad przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 4  do protokołu/. 

 

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z obrad XX i XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

Protokół z XX sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”  przy 13 

radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokół z XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 13 głosów „za”  przy 13 

radnych na sali obrad – bez odczytywania. 

Protokoły z obrad XX i XXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa zostały wyłożone do wglądu przed 

sesją oraz były dostępne w biurze Rady Miejskiej.  

 

Punkt 4 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XX i XXI sesji Rady Miejskiej 

Żerkowa 

Sprawozdania z wykonania uchwał z XX i XXI sesji Przewodniczący Rady przedstawił na 

podstawie materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdania Rada przyjęła jednogłośnie bez 

uwag w obecności 13 radnych. 

/Sprawozdania stanowią załączniki nr 5, 6 do protokołu./ 

 

Punkt 4 – Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji 

stałych, następnie odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/138/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Powiatowi Jarocińskiemu, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/138/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Powiatowi Jarocińskiemu, stanowi  załącznik 

nr 8 do protokołu. 

 

2) określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Żerków na rok szkolny 

2020/2021 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Burmistrz omówił projekt uchwały. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/139/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie 

Żerków na rok szkolny 2020/2021, stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/138/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 
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określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Żerków na rok szkolny 2020/2021, stanowi  

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

3) zmiany uchwały Nr XX/136/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 stycznia 2017 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy 

finansowej 

Przewodniczący odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/140/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XX/136/17 Rady Miejskiej Żerkowa z 

dnia 24 stycznia 2017 r. w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu 

pomocy finansowej, stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/140/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 

zmiany uchwały Nr XX/136/17 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 24 stycznia 2017 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na udzielenie Powiatowi Jarocińskiemu pomocy finansowej, stanowi  załącznik 

nr 12 do protokołu. 

 

4) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 

którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych na terenie Gminy Żerków 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji 

stałych następnie odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem czy są budynki, w których nikt nie jest 

zameldowany, a śmieci są wystawiane? 

Burmistrz poinformował, ze takich budynków na terenie gminy Żerków raczej nie m chodzi tutaj 

bardziej o posesje należące do firm. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 

13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/141/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 

właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie 

Gminy Żerków, stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/141/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 

określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są 

obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za 

usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Gminy Żerków, stanowi  

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

5) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków 

Przewodniczący poprosił Panią Paulinę Nowak o zreferowanie projektu uchwały. 

Pani Paulina Nowak pracownik Urzędu Miasta i Gminy Żerków poinformowała, że w związku 

z nowelizacją ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach należy zmienić 

w regulaminie częstotliwość odbioru odpadów. Na terenach wiejskich odpady będą odbierane 2 
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razy w miesiącu w okresie od kwietnia do października, natomiast na terenach gdzie występują 

budynki wielorodzinne odpady mieszane i bioodpady będą odbierane raz w tygodniu. 

Burmistrz dopowiedział, że największą zmianą w regulaminie jest termin odbioru odpadów. 

Gmina wypełnia minimalne wymagania ustawy, dodał, że obecnie w odbieraniu odpadów nie 

będzie już podziału na miasto i wieś na terenie całej gminy w okresie od kwietnia do 

października odpady mieszane i bioodpady będą odbierane 2 razy, natomiast w budynkach 

wielorodzinnych będą odbierane raz w tygodniu. Dodał, że po przeprowadzeniu kontroli 

uchwały z 2017 roku, poinformowano że z uchwały należy usunąć zapis dotyczący zgniatania 

butelek plastikowych. Jednak w związku z tym, że nie chce z tego rezygnować i planuje się 

stworzenie instrukcji dla mieszkańców, aby jak najlepiej segregować śmieci.  

Sekretarz dopowiedział, że przy budynkach jednorodzinnych zlikwidowano pojemniki KP 7 

i każdy z mieszkańców posiada indywidualny pojemnik.  

Burmistrz poinformował, że pracownicy Urzędu brali udział w zebraniach wspólnot 

mieszkaniowych i udało się przekonać mieszkańców, że korzystniejsze dla nich jak i dla gminy 

będą mniejsze pojemniki. Przede wszystkim osoby „z zewnątrz” nie będą miały możliwości 

dowożenia np. opon czy tapczanów i wrzucania ich do pojemników KP7. W przypadku 

pojemników KP 7 jeżeli firma wywożąca odpady stwierdzi nieprawidłowości to wtedy 

konieczne będzie nałożenie kary administracyjnej na całą wspólnotę mieszkaniową, ponieważ 

nie będzie wiadomo kto źle posegregował śmieci. W przypadku, gdy każdy będzie posiadał swój 

pojemnik to nie będzie problemu dodał, że liczy na oszczędności w kwestii odbieranych 

odpadów, ponieważ część odpadów wywożonych z KP 7 nie była wyrzucana przez 

mieszkańców wspólnot. Wywóz będzie także tańszy, ponieważ pojemniki nie będą zabierane 

specjalistycznym samochodem tylko zwykłą śmieciarką.  

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem czy samochód specjalnie pojedzie do 

jednego budynku wielorodzinnego np. w miejscowości Dobieszczyzna raz w tygodniu? 

Burmistrz poinformował, że w taki sposób jest skonstruowana ustawa. Dodał, że dotychczas też 

tak było, że  na terenie miejskim odpady były wywożone 2 razy w miesiącu, a na wsi raz to 

mieszkańcy wsi mieli uwagi.  

Radny Dominik Żakowski powiedział, że z pewnością mieszkańcy będą mieli uwagi, że 

w budynkach wielorodzinnych odpady są odbierane raz w tygodniu. 

Burmistrz powiedział, że według niego zapis w ustawie jest błędy. Ustawa powstała 

w Warszawie bez jakiejkolwiek konsultacji z samorządami. Zrozumiały jest odbiór odpadów raz 

w tygodniu z wieżowców, gdzie są zsypy, natomiast odbiór odpadów z takich bloków jak np. 

w Raszewach raz w tygodniu raczej nie jest uzasadniony. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem czy byłaby możliwość spotkania np. z jakimś 

posłem i przedyskutowania pewnych spraw bo jest wiele tematów, gdzie się mówi, że coś jest 

odgórnie narzucane, a nikt z nikim w tej kwestii nie rozmawia? 

Burmistrz powiedział, że można by zaprosić takiego przedstawiciela, jednak należy pamiętać, że 

w Sejmie działają specjalne podkomisje i z pewnością jest powołana taka, która daje pewne 

odpowiedzi związane z samorządem jednak nie zawsze jest to realizowane i brane pod uwagę. 

Radna Maria Sołtysiak zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały jest zapis o zgniecionych 

butelkach, a miało go nie być. 

Burmistrz poinformował, że zapis zostanie usunięty. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że z tego, co zrozumiał, to z bloków w Komorzu odpady 

będą odbierane 4 razy w miesiącu, a od mieszkańców domów jednorodzinnych 2 razy 

w miesiącu. Powiedział, że z pewnością dojdą dodatkowe koszty. Zwrócił się z zapytaniem czy 

stawka opłaty za gospodarowanie odpadami zostanie zróżnicowana, czy będzie taka sama 

u mieszkańców, od których odpady będą odbierane 4 razy w miesiącu i u mieszkańców, gdzie 

odpady będą odbierane 2 razy w miesiącu? 

Burmistrz powiedział, że jak najbardziej to rozumie, dodał, że rozumiał to również jak był temat 

odbioru odpadów na wsi i w mieście. Powiedział, że ma nadzieję, że wzrost kosztów nie będzie 
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duży, ponieważ śmieci będzie tyle samo, a to one generują największe koszty, ale z pewnością 

koszty transportu będą wyższe. 

Radny Andrzej Stachowiak powiedział, że po raz kolejny powraca temat, że każdy powinien 

koszty za śmieci ponosić za siebie, a nie powinien płacić np. za sąsiada, który mieszka 

w budynku wielorodzinnym i będzie miał odbierane śmieci 4 razy w miesiącu, ponieważ jest to 

niesprawiedliwe. Powinno tak być jak z opłatami za wodę i kanalizację, że każdy płaci za siebie. 

Dodał, że on rozumie i doskonale o tym wie, ze nikt z nas nie ma na to wpływu. 

Burmistrz powiedział, że rzeczywiście tak jest, że nikt z nas nie ma na to wpływu. Realizujemy 

tylko zadania, które narzuca ustawa. 

Radny Tomasz Guzek – czyli Rada tez nie ma na to wpływu i nie może zmienić częstotliwości 

odbioru odpadów? 

Burmistrz wyjaśnił, że Rada nie ma takiej możliwości, ponieważ realizowane są tylko minimalne 

wymagania ustawowe. Dodał, że z pewnością tak będzie, że mieszkańcy będą wystawiali po pół 

pojemnika odpadów, ale samochód będzie musiał jechać i koszty dodatkowo będą generowane. 

Radny Andrzej Stachowiak zgodził się z tym, że dodatkowe koszty będą generowane. Podczas 

ogłaszania przetargu zapis dotyczący częstotliwości odbioru odpadów musi zostać 

uwzględniony. 

Radny Bogdan Bożejewicz stwierdził, że to co uda się zaoszczędzić na śmieciach na bramce, to 

wtedy będzie więcej do zapłacenia za transport. 

Burmistrz powiedział, że wydaje mu się, że na śmieciach uda się zaoszczędzić przede wszystkim 

dzięki likwidacji pojemników KP7, dojdą jednak koszty transportu. W każdej gminie jest taki 

sam problem, że jeżdżą firmy remontowe i wrzucają do KP7, aby nie generować sobie kosztów 

wywozu odpadów. 

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że odbiór odpadów 2 razy w miesiącu będzie 

obowiązywał przez 7 miesięcy i firma biorąca udział w przetargu powinna sobie przygotować 

takową kalkulację. 

Burmistrz zgodził się z tym, dodał, że nie wiadomo jak firma to przekalkuluje, ale z pewnością 

będą brali więcej kilometrów pod uwagę. Firmy wywozowe mają swoje „trasówki” i tak jak 

robią „trasówkę” raz w tygodniu w okresie zimowym tak w okresie letnim główna „trasówka” 

w gminie będzie 2 razy w miesiącu oraz dodatkowo dojdzie „trasówka” za budynki 

wielorodzinne. 

Radny Bogdan Bożejewicz powiedział, że może uda się firmie wywozowej zebrać odpady 

w jeden dzień z całej gminy. 

Burmistrz stwierdził, że jest taka szansa, bo przy takiej częstotliwości wywozu śmieci będzie 

bardzo mało. Dodał, że Gmina Żerków ma szczęście, ponieważ ma stosunkowo blisko do punktu 

odbioru odpadów, ale Gmina Kórnik już nie jest w tak dobrej sytuacji, ponieważ musi przywozić 

do Jarocina. W sytuacji, gdy będą musieli przywozić odpady 4 razy w tygodniu koszty 

transportu będą bardzo wysokie. 

Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy w związku z tym, że częstotliwość odbioru 

odpadów będzie większa, czy robiono już jakieś kalkulacje? 

Burmistrz powiedział, że można jedynie przygotować wirtualną kalkulację, ponieważ nie 

wiadomo jak firmy wystartują w przetargu, nie wiadomo też ile będzie odpadów. Bieżący rok 

był wyjątkowy powiedział, że ma nadzieję, że teraz będzie mniej, jednak to dopiero wyjdzie w 

trakcie realizacji, ponieważ przy likwidacji pojemników KP7 mieszkańcy ładowali do nich ile 

się dało. Na końcu roku dopiero będzie wszystko wiadomo i dopiero wtedy będzie można 

myśleć o ewentualnej zmianie stawki. Podkreślił, że wszystkie ościenne gminy już podniosły 

stawkę za gospodarowanie odpadami. Dodał, że obecnie jak są 2 rachunki bankowe to można 

przedstawić radnym kwoty wpływów i kosztów jakie gmina ponosiła. Na obecną chwilę starcza 

na opłacenie faktur, jednak dochodziło do sytuacji w najdłuższych miesiącach, gdzie na koncie 

było 120 tys. zł, a faktura była wystawiona na 170 tys. zł i trzeba było czekać aż pieniądze 

wpłyną na konto. 
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Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem czy odbiór wielogabarytowych odpadów 

bezpośrednio na PSZOKu w Brzóstkowie przynosi jakieś oszczędności? 

Burmistrz powiedział, że liczy na to, że w tej kwestii będą jakieś oszczędności, ponieważ ostatni 

wywóz kosztował Gminę około 90 tys. zł i nikt nie był w stanie wyliczyć, co kto i ile wystawił, 

ponieważ zgłaszali się mieszkańcy, który coś wystawiali, ale bardzo często w nocy to znikało 

spod ich posesji bądź było rozebrane i przestawione gdzie indziej. Dochodziło do sytuacji, że 

odpady wielogabarytowe wystawiały również osoby, które wcześniej tego nie zgłosiły, nie było 

to zabierane w takich sytuacjach i dochodziło do niepotrzebnych hałasów. W związku z tym 

ustalono, że wielogabarytowe odpady będą przyjmowane na PSZOKu i Gmina organizuje 

wywóz i jest nad tym kontrola. Z pewnością będą osoby, które uznają to za niekorzystne 

rozwiązanie. Podkreślił, że według niego jest to bardzo korzystne rozwiązanie, ponieważ każdy 

kto będzie chciał może dostarczyć wielogabaryty na PSZOK. 

Radna Maria Sołtysiak stwierdziła, że jeśli w kwestii gabarytów będą oszczędności to może 

jakoś da się pokryć jedno drugim. 

Burmistrz powiedział, że również ma taka nadzieję, że jakoś wszystko się rozwiąże i nie będzie 

trzeba podnosić stawki opłaty za gospodarowanie odpadami. Obecnie wszystko się bilansuje, 

a ostatecznie okaże się na końcu roku. Podpisana umowa obowiązuje na 4 miesiące i jest 

korzystniejsza. 

Na Sali obrad pojawił się Radny Przemysław Matan. 

Przed głosowaniem salę obrad opuściła Radna Angelika Taczała. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/142/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z 

dnia 25 września 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Żerków, stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/142/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Żerków , stanowi  załącznik nr 16 

do protokołu. 

 

6)  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Przewodniczący poprosił Panią Paulinę Nowak pracownika Urzędu Miasta i Gminy Żerków 

o zreferowanie projektu uchwały. 

Pani Paulina Nowak poinformowała, że w związku ze zmianą ustawy w uchwale również 

musiała zostać zmieniona częstotliwość wywozu odpadów 

Burmistrz poinformował, że w uchwale musiały zostać wprowadzone te same zmiany, które 

zostały wprowadzone w regulaminie 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/143/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy 

Żerków i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi , stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu. 

Uchwała Nr XXII/143/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
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komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Żerków i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, stanowi  załącznik nr 18 do protokołu. 

 

7) utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Dobieszczyźnie 

Przewodniczący poprosił Sekretarza Gminy o zreferowanie projektu uchwały. 

Sekretarz poinformował, że Gmina Żerków pozyskała środki na utworzenie Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Dobieszczyźnie. ŚDS w Dobieszczyźnie będzie jednostką organizacyjną 

Gminy Żerków. W uchwale pojawił się zapis, ze prowadzenie  ŚDS może być powierzone 

w drodze konkursu np. organizacji bądź stowarzyszeniu. Uchwałą powołuje się również Statut 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Dobieszczyźnie. W statucie znajdują się zapisy dla ilu 

osób będzie przeznaczony ŚDS, jeżeli będą wolne miejsca to będą również mogły przebywać 

osoby spoza Gminy Żerków. Środowiskowy Dom Samopomocy będzie działał od poniedziałku 

do piątku. Za całość prac ŚDS będzie odpowiedzialny kierownik. Nadzór nad ŚDS będzie 

sprawował Burmistrz, nadzór merytoryczny i finansowy nad działaniem jednostki będzie 

sprawował Wojewoda Wielkopolski. Głównym dochodem Środowiskowego Domu 

Samopomocy będzie budżet Wojewody Wielkopolskiego jako zadanie zlecone z zakresu 

administracji rządowej. Kierownik będzie odpowiedzialnyany za ustalenie programu oraz planu 

pracy na cały rok, który będzie musiał zostać zaakceptowany przez Burmistrza Miasta i Gminy 

Żerków. 

Radna Maria Sołtysiak zwróciła się z zapytaniem czy Gmina sama będzie prowadziła czy 

prowadzenie zostanie powierzone jakiejś organizacji bądź stowarzyszeniu? 

Burmistrz poinformował, że planuje się ogłoszenie konkursu gdzie zostanie wyłoniona jakaś 

organizacja. Dopowiedział, że nie planuje się finansowania ŚDSu z budżetu gminy, dodał, że 

liczy na to, iż dotacja od Wojewody będzie wystarczająca. Wcześniej gdy ŚDS był w Raszewach 

dotacja była za niska i podjęto decyzję o przekształceniu. Obecnie przepisy się zmieniły i dotacje 

są dużo wyższe. Podczas ogłaszania konkursu zostanie podana informacja o uzyskanej dotacji od 

Wojewody i organizacja, która wygra konkurs będzie musiała sobie poradzić z działalnością 

w ramach dotacji. W bieżącym roku Gmina otrzymała prawie 600 tys. zł na remont 

i przebudowę oraz dodatkowo środki w kwocie 60 tys. zł na funkcjonowanie, ponieważ ŚDS 

musi już zacząć funkcjonować w grudniu. 

Radny Dominik Żakowski zwrócił się z zapytaniem czy Burmistrz będzie miał nadzór nad 

działalnością ŚDSu? 

Burmistrz odpowiedział, że będzie sprawował nadzór, ponieważ stowarzyszenie czy organizacja 

prowadząca nie będzie miała możliwości złożenia wniosku o dofinansowanie. W ustawie jest 

zapis, że wniosek o dotację może złożyć tylko jednostka samorządu terytorialnego. Środki 

z dotacji będą wpływały do budżetu gminy następnie zostaną przekazane organizacji 

prowadzącej, która będzie miała obowiązek rozliczyć się przed Gminą, a gmina przed 

Wojewodą. 

Radny Bogdan Bożejewicz zwrócił się z zapytaniem jakie będą konsekwencje jeśli nie zgłosi się 

żadna organizacja do prowadzenia ŚDSu? 

Burmistrz wyjaśnił, że wtedy Gmina będzie musiała zwrócić niewykorzystaną dotację. Wszystko 

zależy również od tego jak dana organizacja stworzy swój plan działań i regulamin 

organizacyjny. 

Radny Dominik Żakowski – czyli wszystko będzie działało na podobnych zasadach jak 

stowarzyszenia prowadzące szkoły? 

Burmistrz poinformował, że będzie to działało w taki sposób. 

Radny Bogdan Bożejewicz zapytał czy w budynku muszą zostać przeprowadzone duże remonty? 

Burmistrz poinformował, że Gmina jest już po przetargu najwięcej środków w budynku musi 

zostać przeznaczonych na zabezpieczenie p.poż. budynek na ŚDS zostanie zajęty na powierzchni 

około 500 m
2
, a powierzchnia budynku wynosi około 1500 m

2
. Duża część środków została 
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przeznaczona na zakup wyposażenia i sprzętów. Zostaną wykonane drobne roboty budowlane. 

Siostry zakonne prowadzące tam wcześniej Dom Dziecka zostawiły go w dobrym stanie. 

Obecnie właścicielem budynku jest Diecezja kaliska. 

Przewodniczący – czy kierownika będzie powoływała Gmina? 

Burmistrz – jeżeli Gmina nie jest organem prowadzącym to kierownika powołuje organizacja, 

która wygra konkurs na prowadzenie jednostki. 

Sekretarz dopowiedział, że w Statucie ŚDSu jest zapis, że regulamin organizacyjny oraz plan 

finansowy musi zostać zatwierdzony przez Burmistrza. 

Radny Dominik Żakowski czy organizacja prowadzącą musi przedstawić jakiś biznesplan i co 

w przypadku, gdy pojawią się jakieś długi? 

Burmistrz wyjaśnił, że Gmina nie będzie odpowiadała za długi podmiotu prowadzącego, po 

przekazaniu dotacji organizacja będzie musiała w taki sposób gospodarować środkami, aby im 

starczyło.  

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/144/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Dobieszczyźnie, stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/144/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 

utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Dobieszczyźnie, stanowi  załącznik nr 20 

do protokołu. 

 

8) wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2020 rok 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Rosiejka o przedstawianie 

wprowadzanych zmian do budżetu. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Rosiejka przedstawiła wprowadzane zmiany do budżetu. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 13 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 13 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/145/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z 

dnia 25 września 2020 r. w sprawie, wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2020 rok 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/145/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie, 

wprowadzenia zmian do uchwały budżetowej na 2020 rok stanowi  załącznik nr 22 do 

protokołu. 

 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2020-

2026 

Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Agnieszkę Rosiejka o przedstawianie 

wprowadzanych zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 

2020 - 2026. 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Rosiejka przedstawiła wprowadzane zmiany doWPF - u. 

Przed głosowaniem salę obrad opuścił Radny Bogdan Bożejewicz. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 12 

głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na 

sali  w trakcie głosowania. 

Imienny rejestr głosowania dotyczący uchwały Nr XXII/146/2020 Rady Miejskiej Żerkowa 

z dnia 25 września 2020 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 

Żerków na lata 2020-2026, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr XXII/146/2020 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 25 września 2020 r. w sprawie 
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zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Żerków na lata 2020-2026, stanowi  

załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Punkt 6 –Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku 

Przewodniczący poinformował, że Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku 

została omówiona podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, Informację z wykonania budżetu za I 

półrocze 2020 roku przyjęto jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na sali  w trakcie głosowania. 

Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2020 roku, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Punkt 7 – Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Przewodniczący poinformował, że Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 

Finansowej została omówiona podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych. 

Wobec braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania, Informację o kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej przyjęto jednogłośnie: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 

głosów „wstrzymujących się” w obecności 12 radnych na sali  w trakcie głosowania. 

Informacja o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej stanowi załącznik nr 25 do 

protokołu. 

 

Punkt 8 – Inne sprawy 

Radny Janusz Szóstek zwrócił się z zapytaniem odnośnie wycinki poboczy przy drodze 

powiatowej w kierunku Żernik, ponieważ nic do tej pory nie zostało wykonane. 

Burmistrz poinformował, że rozmowy z Powiatem zostały podjęte, ale zakończyły się 

bezowocnie. Dodał, że w posiedzeniu komisji uczestniczyła Pani Starościna, ale niestety 

wszystko zakończyło się bez jakiegokolwiek efektu. 

 

Punkt 9 – Zamknięcie obrad sesji 

 Przewodniczący wobec braku pytań oraz w związku z wyczerpaniem przewidzianego 

porządku obrad, zamknął o godzinie 14:30 XXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa, dziękując 

radnymi  za udział w sesji. 

 

 

PROTOKOŁOWAŁA:                 PRZEWODNICZYŁ:        

               Przewodniczący Rady Miejskiej            

    Elżbieta Kupś                   Żerkowa 

 

             

            / - /  Wojciech Gałązka 

 

Zgodnie z § 44 ust. 4 pkt. 6 Statutu Gminy Żerków przebieg obrad, zawiera nagranie z sesji 

zapisane na płycie CD lub DVD, która stanowi załącznik do protokołu. 

 


